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A gépesítési szakosztály Miskolcon, a helyi csoporttal közösen, „Gépesítési Nap"-o t 
rendezett. A szakosztályüléssel kapcsolatos rendezvényen B A R T U C Z F E R E N C v e 
zérigazgató-helyettes tartott bevezető előadást a Borsodi E F A G helyzetéről, a mű
szaki fejlesztés eredményeiről és feladatairól, a jövőben megvalósulandó gazdasági 
koncepciókról. A z előadás után tanulmányútra került sor, amelynek során a részt
vevőknek alkalma nyílt tanulmányozni a lillafüredi erdészet területén nehéz hegy
vidéki körülmények között a hosszúfás munkarendszert, majd a ládi fűrészüzemet 
láthatták, amelynek rekonstrukciója a befejezéshez közeledik. 

A látottak értékelése során mondották el észrevételeiket, í gy : K A U F M A N N JÓ
ZSEF (Bpest), S Z A B Ó G Y Ö Z Ö (Eger) , S Z Ő K E M I K L Ó S (Eger ) , M Á T R A B É R C I S Á N 
D O R (Nagykanizsa) , DR. S Z Ö N Y I L Á S Z L Ó (Bpest) , G Á L I M R E (Szeged) , V I D A 
Z O L T Á N (Visegrád) , DR. K Á L D Y JÓZSEF (Sopron). A résztvevők nagy el ismerés
sel szóltak a B A R T U C Z vezérigazgató-helyettes által előadott fejlesztési koncepció
ról. Sürgették az L K T - t r a k t o r r ó l összefoglaló értékelő anyag megjelentetését, az erdé
szek gépészeti képzésének növelését, a tartalékgéprendszer i rányelveinek kialakítá
sát, a gépesítésnek a K G S T - g é p e k r e alapozását, a gépkezelői tanfolyamok végleges 
megoldását (ahol lehet, a mezőgazdasági szakmunkásképzéssel va ló kooperáció
ban) stb. N e m javasolták, hogy az erdőgazdaság TDT-t rak tor t daruval szereljen 
fel, és így egy forwardert hozzon létre. 

Az erdőhasználati szakosztály Surdon tartotta ülését. Ezen F Ü H R E R E R N Ő erdő
mérnök, a T S Z Műszaki Szolgáltató Vál la la t igazgatója előadást tartott a te rmelő
szövetkezetek erdőgazdálkodásának fejlesztésével kapcsolatban az ál lami erdő- és fa
feldolgozó gazdaságokkal történő kooperáció lehetőségeiről, szükségességéről. Az e lő 
adást szakmai bemutató követ te a miklósfai „ Ú j Ü t " Tsz és az E F A G területén. 

K I R Á L Y P Á L egyesületi főtitkár, április 14-én Szegeden, a Technika Házában 
tartotta meg a helyi csoportok t i tkáraival szokásos, fé lévi megbeszélését. A tanács
kozáson részt vett Z S Í R O S I S T V Á N , a D E F A G igazgatója is. A megbeszélés főbb 
témakörei : együttműködési megállapodás tervezetének szempontjai a M E D O S Z -
szal; a természetvédelmi munka és az OEE kapcsolata; agrártörténeti-erdészettörté-
neti emlékek megőrzésében az egyesület feladata; az 1979. évi országos rendezvé
nyek és kiutazási tervek elkészítése; az 1979. év i munkaterv feladatai a távlati cse
lekvési program alapján. 

A z erdészetben dolgozó fiatalok szakmai-politikai vetélkedőjének első országos 
döntőjét — a K I S Z - k b , a M É M , a M E D O S Z , az A G R O I N F O R M , a T O T , valamint a 
F A G O K és az OEE rendezésében — Miskolcon, a csanyik-völgyi Ságvár i Endre 
K I S Z - v e z e t ő k é p z ő Iskolában tartották meg. 

A résztvevők írásban adtak számot szakmai és politikai felkészültségük színvonalá
ról, majd erdei pályákon gyakorlatban vizsgáztak az erdőművelés, a fakitermelés, 
a gépi rakodás, valamint a fafeldolgozás fortélyaiból. A vetélkedőt a Felsőtiszai 
E F A G fiataljai nyerték meg. A z eredményhirdetéssel egyidejűleg K I R Á L Y P Á L , az 
OEE főtitkára átadta a „Fiatalok, az erdőgazdálkodás fejlesztéséért" c. pályázat 
nyerteseinek a díjakat. 



A szociálpolitikai bizottság ülésén DR. H A L U P A L A J O S N É beszámolt a két bi
zottsági ülés közötti időben történtekről, majd B A R K Ó C Z Y I S T V Á N tájékoztatta 
a résztvevőket az elmúlt évben kibocsátott kérdőívek folyamatban levő feldolgozási 
munkájáról. S Z Á L A I J Ű L I A szociológus ismertette a szociológia alkalmazásának 
lehetőségeit, módszereit, kapcsolatát a szociálpolitikával. DR. P A L L A I M Á R I A is
mertette az erdészeti et ikával kapcsolatos tanulmányát. A témákkal kapcsolatos v i 
tában részt vet tek: T Ó T H I S T V Á N ( O B ) , B A B O S I M R E , S Z E L E S S N É M E Z E I ER
ZSÉBET, K O P A S Z M A R G I T , B A R K Ó C Z Y I S T V Á N , DR. H A L U P A L A J O S N É , M A 
L I K K Á R O L Y , Z E L E N A I S T V Á N . 

A nyugdíjasokkal foglalkozó albizottság vezetőjévé — Z E L E N A I S T V Á N felmen
tési kérésének indokolt vol ta miatt, annak elfogadásával és az önzetlen munka és fá
radozás elismerése és megköszönése mellett — a bizottság SZELESSNÉ M E Z E I vv-
ZSÉBETet bízta meg. 

A helyi csoportok életéből 

Hely i csoportjaink 1978-ban is nagy 
szerepet vállaltak a fásítási hónap és az 
azzal egybekapcsolt fásítási ankétok 
megrendezésében. Előadásokat tartottak: 
Debrecenben DR. G Á L J Á N O S „ K ö r n y e 
zetvédő fásítások"; Gyulán M É S Z Ö L Y 
G Y Ö Z Ö „ A fásítás jelentősége"; Miskol
con DR. T O M P A K Á R O L Y „ A z erdésze
ti melioráció fásítási feladatai"; Kecske
méten G Á S P Á R - H A N T O S G É Z A „Erdők 
a társadalomért"; Szegeden M É S Z Ö L Y 
G Y Ö Z Ö „ A fásítási hónap jelentősége"; 
Szolnokon M É S Z Ö L Y G Y Ö Z Ö „ A z V . 
ötéves terv fásítási eredményei és fe l 
adatai"; Szombathelyen G Á S P Á R - H A N 
TOS G É Z A „ A fatermesztés fejlesztése"; 
N A G Y G Y U L A C S A B A „Afr ika i é l 
ménybeszámoló" címmel. 

* 
A debreceni csoport vezetőségi ülésen 

vitatta meg az országos rendezvények
be va ló bekapcsolódását, majd á soron 
következő munkatervi feladatokat. 

A kaposvári csoport Nagybajomban 
erdővédelmi témakörben tartott rendez
vényt. Ennek keretében B Ó N A JÓZSEF 
erdészetvezető a „Nagyba jomi erdészet 
erdővédelmi problémái" címmel tartott 
előadást. Ezt követően DR. P A G O N Y 
H U B E R T , E R T I tud. osztályvezető az 
„Erdeifenyves területek növelésének er
dővédelmi vonatkozásai, különös tekin
tettel a Fomes annosus megjelenésére" 
címmel, vetítettképes előadást tartott. 
Előadásában ismertette a Fomes anno-
susra vonatkozó kutatási eredményeit, a 
biológiai és vegyszeres védekezés kuta
tás alatt álló eljárásait. A résztvevők a 
károsítás megelőzésével, a védekezés l e 
hetséges nagyüzemi eljárásával kapcso
latban tettek fel kérdéseket. Felvetették 

a károsított területeken az ipari erdők 
kialakításának problematikáját. 

* 
A kecskeméti csoport vezetőségi ülé

sén a F A T E helyi csoportja és a ter
melőszövetkezeti erdészekkel va ló kap
csolattartás, a természetvédelmi felada
tok, az erdészettörténeti emlékek véde l 
me és az 1979. évi főbb feladatok téma
körével kapcsolatos kérdéseket vitatták 
meg. 

* 
A mátrafüredi csoport kiállítást szer

vezett a mátrafüredi művelődési otthon
ban. A kiállításon az Erdei Termékeket 
Feldolgozó és Értékesítő Vállalat három 
napon át mutatta be termékeit. A kiál
lítást H A N G Y Á L T I B O R , a vállalat igaz
gatóhelyettese nyitotta meg, melynek so
rán szakmai ismertetést tartott. A nagy 
érdeklődésre je l lemző volt, hogy Heves 
és Nógrád megyékből összesereglett lá
togatókon kívül kilenc termelőszövetke
zettől és a M E F A G - t ó l több mint 300 
szakember tekintette meg a kiállítást. 

A csoporton belül a Mátrafüredi Er
dőfelügyelőség munkabizottsága, M I K 
L Ó S I L A J O S erdőfelügyelőség-vezető 
szervezésével, látogatást tett az Á E M I 
számítógépes adatfeldolgozó központjá
ban, Budapesten. A szakvezető T Ó T H 
M I K L Ó S , ÁEMI-osz tá lyveze tő és H A L A 
SI G Y U L A csoportvezető volt . A tartal
mas szakmai beszélgetés során a ven
déglátók a távlati fejlesztés főbb irá
nyait is felvázolták. 

* 
A nagykanizsai csoport a lenü fűrész

üzemben tapasztalatcserét szervezett. A 
Zalai E F A G 300 milliós rekonstrukciót 



hajt végre az üzemben. A kemény lom
bos faanyagot és fenyőfát feldolgozó 
gépsor már üzemel. Ennek munkáját és 
a készülő szociális épület kivitelezését ta
nulmányozták a résztvevők. 

A csoport zalacsányi szakmai bemu
tatóján a Zala megyei N ö v é n y v é d ő Á l 
lomás és a Z E F A G illetékes munkatár
sai áttekintették a növényvédelem terén 
l!)77-ben elért eredményeket és megálla
podtak az idei legfontosabb feladatokban. 
A megbeszélést követően a helyszínen 
vizsgálták meg a csemetekerti és erdő-
felújítási kísérleti területeket. 

A szakmai továbbképzés keretében a 
helyi csoportoknál a következő előadá
sokat tartották: 

Budapsslen K U K L I S K Á L M Á N „ A gom
baexport alakulása Magyarországon, 
1353-tól 1977-ig", H A R A S Z T I L Á S Z L Ó és 
B Ü K I JÓZSEF „Mongól ia i természeti k é 
pek", DR. K O N E C S N I I S T V Á N " A gom
baökológiai kutatás újabb eredményei" ; 

Gödöllőn (Incső) D E S S E W F F Y I M R E 
„ A z erdőgazdaság és a faipar kapcsola
tának elmélyítése, különös tekintettel a 
fa komplex hasznosításának fejlesztésé
re"; 

Farkasgyepün DR. S Ó L Y M O S R E Z S Ő 
„ A z erdőnevelés fejlesztésének irányel
vei" , T I B A Y G Y Ö R G Y „ A z erdészkerü
letek szerepe a korszerű termelés irányí
tásában"; 

Kecskeméter. DR. B O N D O R A N T A L , .A 
fagazdaság időszerű fejlesztési kérdései", 
DR. S Ó L Y M O S R E Z S Ő „ A fatermelési 
rendszerek szerepe a fenyőtermesztés
ben", Z Á G O N I I S T V Á N „ A fahulladék, 
mint másodlagos nyersanyag hasznosítá
si lehetőségei", DR. H E R P A Y I M R E „ A p 
rítéktermelési munkarendszer"; 

Keszthelyen V I L C S E K J Á N O S „Tuskó-
zás nélküli erdőfelújítások technológiá
ja és gépei" ; 

Mátrafüreden G Á S P Á R - H A N T O S G É 
Z A „ A fatermesztés és az erdőrendezés 
fejlesztése", N A G Y G Y U L A C S A B A 
„Tanzániai vadászemlékek", B E S E N Y E I 
J Á N O S „Termelőszövetkezetek erdőgaz
dálkodása Heves és Nógrád megyék
ben"; 

Veszprémben ( M É M ) DR. DOBOS T I 

B O R „ A tájrendezés és az erdőrendezés 
kapcsolata"; 

Zalaegerszegen D E S S E W F F Y I M R E „ A 
vékonyfa-feldolgozás lehetőségei Magyar 
országon", L E N G Y E L G Y Ö R G Y „ A fran. 
ciaországi Erdészeti A l a p képzése és fel
használása" címmel. 

Személyi hírek 

A népköztársaság Elnöki Tanácsa, ha
zánk felszabadulásának 33. évfordulója 
alkalmából, eredményes munkája el is
meréseként R Á C Z A N T A L n a k , a M É M 
főosztályvezetőjének, a Munka Érdem
rend arany fokozata, M O H Á C S I A N D -
RÁSnak, a Somogyi Erdő- és Fafe ldolgo
zó Gazdaság erdészetvezetőjének a Mun
ka Érdemrend ezüst fokozata, D Ó M J Á N 
G Y Ö R G Y n e k , a Vértesi Erdő- és Fafel
dolgozó Gazdaság erdészének, F A D G Y A S 
K Á L M Á N n a k , a M É M Egri Á l l a m i Erdő-
rendezőség kirendeltségvezetőjének, G Á L 
I S T V Á N n a k , a Kiskunsági Erdő- és Fa
feldolgozó Gazdaság erdészetvezetőjének. 
K R Á M E R A N T A L n a k , a Mecseki Er
dő- és Fafeldolgozó Gazdaság igazgató
helyettesének, M Á D A I L Á S Z L Ö n a k , a 
Nagykunsági Erdő- és Fafeldolgozó Gaz
daság üzemvezetőjének, N É M E T H G Y U -
L Á n a k , a Zalai Erdő- és Fafeldolgozó 
Gazdaság erdészetvezetőjének a Munka 
Érdemrend bronz fokozata kitüntetést 
adományozta. 

Ez alkalommal tüntették ki B E R E G I 
I S T V Á N ezredest, a H M főosztályvezető
jét a Vörös Csillag Érdemrenddel. 

A népköztársaság Elnöki Tanácsa, 
nyugállományba vonulása alkalmából, 
eredményes munkája elismeréseként ER-
DŰSI DEZSŐnek, a Veszprémi Ál lami 
Erdőrendezőség felügyelőségvezetőjének 
— aki évt izedek óta a pápai helyi cso
portunk titkára — a Munka Érdemrend 
bronz fokozata kitüntetést adományozta. 

Halálozás 

Életének 67. évében, súlyos betegség 
következtében, elhunyt A S B Ó T I I B É L A 
erdőmérnök. Bicskén temették. 
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